
Zápis č. 3/2024 z jednání Komise školské, pro výchovu a vzdělávání Rady města Chrudim 
 
Datum konání: 7. 10. 2024 – jednání bylo veřejné 
Místo konání: MěÚ Chrudim, velká zasedací místnost 
Účastníci: Lenka Malá, Miroslava Vagenknechtová, Richard Herbst, Erik Jahnický,       
Počet přítomných: 4, Omluven 1: Karel Sládek, Neomluveny 2: Aneta Bečková, Soňa Vtípilová, 
Host: Pavel Pospíšil 
 
Program jednání: 
 
1.  Hrozící riziko nedostatku kapacit v MŠ i ZŠ 
 
Třídy jsou již delší dobu naplněné nad standardní limity tzv. na výjimky (MŠ přes 24 a ZŠ 
přes 30). 32 žáků včetně žáků se specifickými poruchami učení jde proti snaze zvyšovat kvalitu 
pedagogického procesu a wellbeingu ve školách především pro všechny zúčastněné (děti, 
pedagogy, vedení škol, rodiče). Vysoké počty dětí ve třídách nekorespondují s principem 
inkluze ani s cíli Strategie 2030+. 
 
Členové komise jsou si vědomi snahy zástupců města tuto situaci řešit (lokalita Markovice, 
rozšíření stávajících kapacit škol). Zároveň komise konstatovala, že nemá odbornou kapacitu 
v oboru investic a územního plánování, aby prakticky přispěla k řešení této prioritní výzvy.  
 
2. Operační program Jan Amos Komenský 
 
Komise zaznamenala po předchozím doporučení vyšší zájem ZŠ o čerpání financí z OP JAK 
(tzv. Šablon), především na financování školních poradenských pracovišť a inovativní výuky. 
Tento krok vnímáme jako posun ke zkvalitňování školství v Chrudimi. 
 
Momentálně je nejzdařilejší info zde:  
https://www.pedagogicke.info/2024/09/msmt-start-druhe-vlny-sablon-op-
jak.html?fbclid=IwY2xjawFeZGJleHRuA2FlbQIxMQABHallUMlzq7ha3f-cutruwPphbqtFkxN4-
OwxxYm_096kyXedyIdpdJkNsA_aem_KJobKsssKOwU9cQG2hyeSg&m=1&sfnsn=mo 
  
 3. Možnosti ocenění dlouhodobě působících pedagogů odcházejících do důchodu 
  
Komise vznesla dotaz na školský odbor o aktuální situaci. Ing. Stehlíková nás informovala, 
že se chystá akce tohoto typu ke Dni učitelů 2025.  
Komise navrhuje, aby zástupci města ve spolupráci s odborem školství reflektovali dlouholetou 
práci ve školství (ve školách zřizovaných městem) u pedagogů odcházejících do důchodu 
formou osobního poděkování na pracovišti konkrétního pedagoga (např. předáním kytice 
a památečního listu). 
 
4. eTwinning a Erasmus+ 
 
Platí nabídka předsedkyně komise L. Malé pomoci a poskytnout konzultace pro ZŠ ohledně 
mezinárodních projektů eTwinning a Erasmus+. V případě, že by školy měly o mezinárodní 
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mobility zájem a netroufají si podat žádost o grant či akreditaci samostatně, lze vytvořit 
konsorcium několika škol a podat žádost společně.  
 
 5. Uzavření diskuze ohledně rekonkurzů ředitelů školských zařízení 
 
I když nepanuje mezi členy komise shodný názor, převažuje stanovisko, že rekonkurzy nejsou 
zásadním aspektem zvyšování či udržení kvality výuky a řízení školy. Místo tohoto opatření 
navrhujeme, aby odbor školství monitoroval a podporoval iniciativy školských zařízení 
(např. žádosti o dotace, spokojenost rodičů a dětí, rozšiřování školních poradenských 
pracovišť, zapojení do projektů, zaměření na základní na ICT a komunikační gramotnosti 
apod.). Důležitou součástí je vstřícnost města vůči školám ve snaze zkvalitňování výukového 
procesu (především navýšením kapacit a snížením počtu žáků ve třídách MŠ a ZŠ). 
 
 
6. Děti z azylových domů 
 
Paní Vagenknechtová upozornila na fakt, že rodiče dětí z azylových zařízení nedosáhnou 
na umístění dětí do školky díky tomu, že nemají trvalý pobyt na území města. Po získání bližších 
informací se na tento problém zaměříme při příští schůzce.  
               
Termín dalšího jednání komise bude 16. prosince 2024 od 16 hodin ve velké zasedací 
místnosti na Městském úřadě Chrudim (2. patro). Členové budou obesláni e-mailem. 
 
 
 
Zapsala: Jana Dařbujanová                                    Ověřila: Lenka Malá 
V Chrudimi dne 10. 10. 2024 


